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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Tudják, hogy közel 30 ezer idős ember vár arra, hogy 
bentlakásos otthonba kerülhessen?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hiába  a  harmadik  kétharmad,  továbbra  sem egyszerű  a  nyugdíjasok  élete  Magyarországon.  A
kormányt továbbra sem érdekli, hogy több százezer nyugdíjas alig néhány tízezer forintos ellátást
kap, de még a szociális rendszer megkurtításával is egyre nehezebb helyzetbe kerülnek.

Jelenleg  is  több  tízezer  nyugdíjas  van,  aki  hiába  vár  arra,  hogy  bejuthasson  egy  szociális
intézménybe. Ráadásul, ha sikerrel be is kerül, korántsem biztos, hogy ki tudja fizetni az ellátás
költségeit.

A legfrissebb adatok szerint több mint 30 ezer ember vár Magyarországon arra, hogy bekerüljön
valamilyen szociális szakellátást nyújtó intézménybe. A legtöbben - több mint 27 ezren - időskorúak
bentlakásos intézményeibe költöznének. Közülük 4583-an Budapesten várakoznak, Győr-Moson-
Sopron megyében majdnem négy ezer fő vár ellátásra. Tavaly júniushoz képest a szakellátásban
közel kétezer fővel nőtt a sorban állók száma. A korábbi adatok nézve, összességében emelkedik a
várakozók száma. És a helyzet csak romlani fog: a magyar társadalom – akárcsak a legtöbb európai
– öregszik.

Várakozók száma a szakellátásban

2018 június 2019 június
Fogyatékos személyek bentlakásos összesen 1 951 2005

Hajléktalan személyek bentlakásos összesen 819 531
Idősek bentlakásos összesen 25 916 27664

Pszichiátriai betegek bentlakásos összesen 2 509 2703



Szenvedélybetegek bentlakásos összesen 472 504

Mindösszesen 31 667 33 407
Forrás: Szociális Ágazati Portál, http://szocialisportal.hu/kutatasok

Az alapszolgáltatásokat tekintve sem javult a helyzet.  Egyes ellátásoknál a kapacitás problémák
miatt talán még érthető, hogy vannak várakozók. A házi segítségnyújtásra 754 fő, jelzőrendszeres
házi segítségnyújtásra 496 fő várakozik. De ami igazán döbbenetes, hogy 128 fő vár arra, hogy
szociális étkeztetést kapjon. A szociális törvény szerint étkeztetés keretében azoknak a szociálisan
rászorultaknak a legalább napi egyszeri  meleg étkezéséről kell  gondoskodni,  akik azt önmaguk,
illetve  eltartottjaik  részére  tartósan  vagy átmeneti  jelleggel  nem képesek biztosítani.  Ezek  után
felmerül a kérdés, hogy aki ezt igényli, meddig kell várnia arra, hogy „jogosultságát megállapítsák”,
és addig haljon éhen?

Az  egy  évvel  korábbi  adatokat  nézve  az  látható,  hogy  nem  igazán  javul  a  jelentéstételi
kötelezettsége a szolgáltatóknak. Sok ellátástípusnál 70% körüli az adatot jelentők aránya, de van,
ahol csak 40%-os.

Mindezek miatt kérdezem Miniszter Úrtól:

Miért nem tesznek valamit azért, hogy elegendő férőhely álljon rendelkezésre a bentlakásos
otthonokban? 

Mit tesz a kormány annak érdekében, hogy csökkenjen a szociális intézmények várólistája? 

Mi az oka annak, hogy nem 100%-os a jelentést küldök aránya? Van-e valami szankciója
ennek? Mit tesznek ennek javítása érdekében? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. július 9.

Korózs Lajos
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